

港鐵×國際狗狗日 一同認識「狗醫生」

什麼是「狗醫生」？

「狗醫生」是受過性情測試的動物輔助治療狗隻。「狗醫生」經過嚴格的挑選，透過探訪醫院的病人、長者、兒童以及其他有需要的人士，給他們帶來溫暖和關懷。

亞洲動物基金的「狗醫生」計劃於1991年成立，是香港歷史最長的治療犬計劃之一。港鐵希望透過2023年8月26日「港鐵×國際狗狗日—一同認識狗醫生」活動，提高市民對「狗醫生」的認識，並對牠們一直服務社區表達謝意。

誰可以參與「港鐵×國際狗狗日—一同認識狗醫生」活動？

活動的合作機構—亞洲動物基金所招募的義工及他們考獲「狗醫生」資格的狗隻可參與活動。

我也有飼養治療犬，可以帶牠乘車嗎？

抱歉，這次活動只限亞洲動物基金的「狗醫生」及義工參與。

如何保證「港鐵×國際狗狗日—一同認識狗醫生」活動能安全地進行，並不會影響其他乘客？

所有參與活動的狗隻都經過亞洲動物基金「狗醫生」計劃的性情測試，性情溫和友善，習慣於不同環境保持冷靜。

為確保維持暢順的鐵路服務、犬隻在鐵路系統的安全和顧及不同乘客的需要，所有義工都會身穿紅色制服以作識辨，而參與的「狗醫生」在車站範圍及乘車期間會被放在關好的寵物袋、箱或背囊中。義工及「狗醫生」只會乘搭列車車尾最後一卡車廂。如果您不習慣與狗隻相處或對動物過敏，我們建議您可以選擇其他車廂。感謝您的諒解！

乘客在「港鐵×國際狗狗日—一同認識狗醫生」活動期間遇到「狗醫生」應該怎樣做？

請視牠們為普通乘客便可。請勿嘗試觸摸狗隻或與牠們互動。感謝您的配合！



感謝您對「港鐵×國際狗狗日—一同認識狗醫生」活動的支持。如您對活動有查詢，請與車站職員聯絡。

MTR x International Dog Day

Let's Get to Know "Dr Dog"

What is "Dr Dog"?

"Dr Dog" is a dog temperamentally assessed to give animal-assisted therapy, with each "Dr Dog" being strictly selected. "Dr Dogs" visit with and provide warmth and comfort to hospital patients, the elderly, children and other people in need.

The Animal Asia's "Dr Dog" programme was founded in 1991 and is one of the longest-standing therapy dog programmes in Hong Kong. MTR Corporation aims to raise public awareness of "Dr Dog", and to thank them for their service to the community through the "MTR x International Dog Day – Let's Get to Know Dr Dog" event on 26 August 2023.

Who can participate in the "MTR x International Dog Day – Let's Get to Know Dr Dog" event?

The participants at this event are all volunteers recruited by Animals Asia – our collaborating partner for the event, accompanied by their "Dr Dogs" who are registered under the "Dr Dog" programme.

I also have a trained therapy dog. Can I join?

Sorry, this event is only for "Dr Dogs" and their volunteers from Animals Asia.

How do you ensure the "MTR x International Dog Day – Let's Get to Know Dr Dog" event will proceed safely and not affect other passengers?

All the "Dr Dogs" participating in the event have undergone temperament assessment under the "Dr Dog" programme run by Animals Asia. They are all gentle, friendly and used to staying calm in different environments.

To ensure a smooth railway service and the safety of the "Dr Dogs" in the railway system, as well as taking into consideration the needs of different passengers, all volunteers will wear red uniforms so they are easily identified and participating "Dr Dogs" will be placed into pet bags or backpacks before they enter the MTR station and stay fully enclosed during their journey. The volunteers and their "Dr Dogs" will travel in the last car of each train, so if you are allergic to animals or don't feel comfortable travelling with dogs, we suggest you travel in any train compartment but the last one. Thank you for your understanding!



What should passengers do if they encounter a "Dr Dog" on "MTR x International Dog Day – Let's Get to Know Dr Dog"?

Please treat "Dr Dogs" just like you would any other passenger! Please refrain from interacting with "Dr Dogs" or trying to pet them. Thank you for your cooperation!

Thank you for supporting "MTR x International Dog Day – Let's Get to Know Dr Dog". Should you have any questions about the event, please contact Station Staff at any MTR station.